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Protokół Nr 4 

z posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

Rady Miasta Zgierza 

z dnia 20 sierpnia 2024 r. 

Posiedzenie prowadziła Alina Łęcka - Andrzejewska Przewodnicząca Komisji. 

Posiedzenie odbyło się w sali 110 Urzędu Miasta Zgierza. 

Obecność członków Komisji na posiedzeniu: 

- Radni obecni – 6 (Anna Boś, Paweł Czekalski, Michał Jaborski, Paulina Krysztofiak, 

Artur Linkowski, Alina Łęcka – Andrzejewska), 

- Radni nieobecni – 0.  

Listy obecności stanowią załączniki do protokołu. 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Uwagi do porządku obrad. 

3. Analiza skarg, wniosków oraz petycji skierowanych do Rady Miasta Zgierza. 

4. Pisma do Komisji. 

5. Przyjęcie protokołów z poprzednich posiedzeń. 

6. Wolne wnioski. 

7. Zamknięcie posiedzenia. 

Pkt 1 Otwarcie posiedzenia 

Przewodnicząca Komisji A. Łęcka - Andrzejewska na podstawie listy obecności 

stwierdziła quorum i otworzyła posiedzenie Komisji. Przywitała radnych oraz gości. 

Pkt 2 Uwagi do porządku obrad 

Brak uwag do porządku obrad. 

Pkt 3 Analiza skarg, wniosków oraz petycji skierowanych do Rady Miasta 

Zgierza 

Przewodnicząca Komisji A. Łęcka – Andrzejewska poinformowała, że wpłynęła 

skarga mieszkanki Zgierza na Prezydenta Miasta Zgierza. Dodała, iż w przedmiocie 

skargi wpłynęła również opinia prawna. Dokumenty zostały zamieszczone 

w programie eSesja. Przewodnicząca oddała głos skarżącej. 

Skarżąca przedstawiła swoją sprawę. Wyjaśniła, iż posesja należąca do jej 

niepełnoletniej córki jest od 10 lat zalewana. Wielokrotne pisma oraz rozmowy 

z przedstawicielami Urzędu Miasta Zgierza nie przyniosły żadnego efektu. Firma, 

która ubezpiecza dom poinformowała, iż nie będzie już wypłacać odszkodowań 

za zalania. 



2 

Przewodnicząca Komisji A. Łęcka – Andrzejewska poprosiła o zabranie głosu 

radnego P. Czekalskiego, który dokonał wizji lokalnej. 

Radny P. Czekalski wyraził opinię, iż jest to „obraz rozpaczy”. Stwierdził, że szkoda, 

iż na posiedzeniu nie jest obecny Prezydent Miasta Zgierza P. Staniszewski. 

Zastępca Prezydenta Miasta Zgierza B. Bączak przypomniał, że do rozstrzygnięcia 

spraw nie potrzebni są przedstawiciele Urzędu, gdyż to Komisja wypracowuje swoje 

stanowisko. Następnie powiedział, że przy takich deszczach nawalnych zalanych 

zostało wiele posesji, nie tylko posesja pani Skarżącej. Zapewnił, iż każda sprawa 

będzie indywidualnie rozpatrywana. 

Przewodnicząca Komisji A. Łęcka – Andrzejewska poprosiła, aby nie omawiać tej 

skargi w kontekście ostatniej ulewy. Wyraziła opinię, iż prawdopodobnie Skarżącej 

chodzi o sposób wybudowania drogi, przez co ją regularnie zalewa. 

Radny P. Czekalski odczytał fragment zapisu art. 29 ustawy prawo wodne - 

obowiązujący w czasie, kiedy zdarzenie zaczęło mieć miejsce.  

„Art. 29. 1. Właściciel gruntu, o ile przepisy ustawy nie stanowią inaczej, nie może: 

1) zmieniać stanu wody na gruncie, a zwłaszcza kierunku odpływu znajdującej 

się na jego gruncie wody opadowej, ani kierunku odpływu ze źródeł - ze 

szkodą dla gruntów sąsiednich;”. 

Radny P. Czekalski powiedział, że mowa jest o tym, iż coś się zadziało na skutek 

inwestycji miejskiej. Następnie zapytał, jakie kroki Miasto podjęło w stosunku do 

tego, aby ten stan uregulować? Ile takich sytuacji mamy na terenie miasta? 

Wyjaśnił, iż jest to pytanie o odpowiedzialność odszkodowawczą. Ile nas to może 

kosztować? Następnie zapytał skarżącą, czy została instruowana o tym, że może 

złożyć wniosek do Urzędu w trybie art. 104 Kodeksu postępowania 

administracyjnego? („Art. 104. § 1. Organ administracji publicznej załatwia sprawę 

przez wydanie decyzji, chyba że przepisy kodeksu stanowią inaczej. § 2. Decyzje 

rozstrzygają sprawę co do jej istoty w całości lub w części albo w inny sposób 

kończą sprawę w danej instancji.”). 

Skarżąca odpowiedziała, że nie. 

Radny P. Czekalski powiedział, że sprawa się toczy od 10 lat. Zapytał, czy Miasto 

nie mogło poinstruować o możliwości złożenia wniosku w trybie art. 104 Kpa 

i rozstrzygnięcia na tej podstawie sprawy. Czy Urząd wyczerpał w stosunku do 

skarżącej, w stosunku do innych, wszystkie możliwości prawne w zakresie pomocy? 

Czy na terenie tej ulicy, na terenie innych, wykonane jakiekolwiek urządzenia, które 

umożliwiłyby zapobieganie takiemu stanowi rzeczy? 

Skarżąca powiedziała, że sama szukała rozwiązań, aby ratować posesję. 
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Zastępca Prezydenta B. Bączak powiedział, że to Komisja podejmuje decyzje, co do 

zasadności bądź bezzasadności skargi.  

Przewodnicząca Komisji A. Łęcka – Andrzejewska powiedziała, że trzeba znać 

stanowisko obu stron, dlatego też Komisja będzie prosić o pisemne ustosunkowanie 

się do skargi. 

Zastępca Prezydenta B. Bączak odnośnie pytania radnego „Ile takich sytuacji mamy 

na terenie miasta odpowiedział, że dużo, jednakże co roku jest ich mniej, gdyż 

prowadzone są inwestycje związane z utwardzeniem nawierzchni dróg oraz 

odwodnieniem terenów. 

Przewodniczący RMZ Ł. Wróblewski zaproponował, aby Komisja wystąpiła do 

Prezydenta Miasta Zgierza z prośbą o przedstawienie dokumentów z realizacji tej 

inwestycji, a także skierowanie zapytań: 

- Kiedy ona miała miejsce, jaki był jej zakres, kto ją wykonywał, ile ona kosztowała 

i kto podpisał protokoły odbiorcze? 

- Czy były jakieś uzgodnienia z Regionalną Dyrekcją Gospodarki Wodnej, 

- Czy Miasto analizowało, czy można wykonać tam np. dodatkowy drenaż. 

Poprosił również o informacje na temat wszystkich interwencji (dot. interwencji 

u Skarżącej) wraz z korespondencją ze skarżącą. 

Inny mieszkaniec Zgierza uczestniczący w posiedzeniu również opisał problem  

dot. zalewania jego posesji. 

Zastępca Prezydenta B. Bączak powiedział, że sprawę przekaże do odpowiedniego 

Wydziału. 

Przewodnicząca Komisji A. Łęcka – Andrzejewska odnosząc się do skargi 

zaproponowała, aby Komisja wystąpiła do Prezydenta z prośbą o udzielenie 

odpowiedzi na zadane pytania. Ponadto stwierdziła, iż na chwilę obecną jedynym 

rozwiązaniem jest wydłużenie terminu rozpatrzenia skargi. Na najbliższą sesję nie 

będzie możliwości przygotowania wszystkich dokumentów. 

Brak innych propozycji. 

Przewodnicząca Komisji A. Łęcka – Andrzejewska przeszła do głosowania nad 

propozycją przygotowania projektu uchwały w sprawie przedłużenia terminu 

rozpatrzenia skargi. 

Głosowano: za – 6, przeciw – wstrzym. – 0. Komisja przychyliła się do propozycji 

Przewodniczącej Komisji. 
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Przewodnicząca Komisji A. Łęcka – Andrzejewska odnośnie problemu 

przedstawionego przez mieszkańca Zgierza powiedziała, iż nie ma w tej sprawie 

złożonej formalnie skargi. Zaproponowała, aby złożyć ją na piśmie. Następnie 

przeszła do kolejnego pisma. Poinformowała, że wpłynęła petycja dot. zaplanowania 

inwestycji polegającej na przebudowie ulicy Morenowej tj. urządzenia pasa 

drogowego wraz z odwodnieniem i zapewnienia środków finansowych w budżecie 

Miasta Zgierza na jej realizację. 

Komisja po krótkiej dyskusji ustaliła, iż skierowane zostanie pismo do Prezydenta 

Miasta Zgierza z prośbą o ustalenie charakteru pisma. 

Przewodnicząca Komisji A. Łęcka – Andrzejewska przeszła do kolejnego punktu 

porządku obrad. 

Pkt 4 Pisma do Komisji. 

Brak pism skierowanych do Komisji. 

Pkt 5 Przyjęcie protokołów z poprzednich posiedzeń. 

Brak uwag do protokołu nr 2. 

Protokół nr 2 został przyjęty w głosowaniu: za – 6, przeciw – 0, wstrzym. -0. 

Brak uwag do protokołu nr 3. 

Protokół nr 3 został przyjęty w głosowaniu: za – 6, przeciw – 0, wstrzym. -0. 

Pkt 6 Wolne wnioski 

Brak zgłoszonych wniosków. 

Pkt 7 Zamknięcie posiedzenia 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodnicząca Komisji zamknęła 

posiedzenie. 

Protokołowała 


